

EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

[Texte]

Tuesday, November 25, 1986

• 1533

The Chairman: I would like to call this meeting of the Standing Committee on Agriculture to order.

Under Standing Order 96(2), we are looking at consideration of matters relating to wheat production. I am delighted to welcome to the committee today representatives of the Alberta Soft Wheat Growers Association. Present are Mr. Art Eckert, the president of the association; and Mr. Lud Prudek, chairman of the subcommittee on research. Mr. Kovacs, I understand, cannot be present. Is that correct?

Mr. Lud Prudek (Chairman of the Sub-Committee on Research, Alberta Soft Wheat Growers Association): That is correct, sir.

The Chairman: First of all, on behalf of the committee, I apologize to all concerned for the fact that you originally were scheduled to meet last night, particularly the witnesses, who very readily agreed to meet with us this afternoon instead. Unfortunately, our good friends and colleagues in the Official Opposition could not be present last night, so very graciously, Dr. Foster, we rearranged the meeting solely on your behalf.

Mr. Foster: You are all heart.

The Chairman: That is right. We feel we are now owed a favour or two, which we will collect on in the future.

Gentlemen, I believe you have an opening statement. Would you like to proceed?

Mr. Art Eckert (President, Alberta Soft Wheat Growers Association): Thank you very much, Mr. Chairman. It is indeed a pleasure for us, on behalf of the Alberta Soft Wheat Growers Association, to meet with the Standing Committee on Agriculture this afternoon. On behalf of that association, we would like to express our appreciation for the opportunity to bring our concerns before you and your colleagues.

• 1535

The soft wheat industry in Alberta plays an important role both as an export crop for Canada and its use in the domestic milling industry in Canada. Our industry is struggling under domestic and international constraints. To survive these current economic and political pressures, communication and interaction between government and the soft wheat industry are necessary.

The following areas of concern are presented in this brief: the Prairie Grain Advance Payments Act, the domestic market, deficiency payment, research, plant breeders rights, and the Farm Credit Corporation. Our first concern is the Prairie Grain Advance Payments Act. We will read the preliminary to this brief and then we will avoid reading the same preliminary to every one of the subsequent briefs.

TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

[Traduction]

Le mardi 27 novembre 1986

Le président: Cette séance du Comité permanent de l'agriculture est ouverte.

Conformément à l'article 96(2) du règlement, nous examinons des questions intéressant la production de blé. J'ai le plaisir de souhaiter la bienvenue aujourd'hui aux représentants de l'*Alberta Soft Wheat Growers Association*. Il s'agit de M. Art Eckert, président de l'association, et de M. Lud Prudek, président du Sous-comité de la recherche. Je crois savoir que M. Kovacs n'a pu venir. Est-ce exact?

M. Lud Prudek (président du Sous-comité de la recherche, Alberta Soft Wheat Growers Association): C'est exact, monsieur.

Le président: Tout d'abord, je dois présenter des excuses, au nom du comité, à tous les intéressés, pour le fait que la réunion prévue pour hier soir n'a pu se tenir. Je remercie particulièrement les témoins d'avoir accepté de nous rencontrer cet après-midi à la place. Malheureusement, nos bons amis et collègues de l'Opposition officielle n'ont pu se libérer hier soir et donc, monsieur Foster, nous l'avons reporté spécialement pour vous.

M. Foster: Vous avez un grand coeur.

Le président: C'est juste. Nous considérons donc que vous nous devez maintenant une ou deux faveurs et nous vous le rappellerons en temps utile.

Messieurs, je crois que vous avez une déclaration liminaire. Voulez-vous nous la présenter?

M. Art Eckert (président, Alberta Soft Wheat Growers Association): Je vous remercie, monsieur le président. C'est un grand plaisir pour nous de pouvoir rencontrer les membres du Comité permanent de l'agriculture cet après-midi, pour leur parler au nom de l'*Alberta Soft Wheat Growers Association*. Nous vous remercions de cette occasion qui nous est donnée de vous faire part, ainsi qu'à vos collègues, de nos préoccupations.

La culture du blé tendre en Alberta joue un rôle important, tant au niveau de l'exportation que de la transformation par les meuneries canadiennes. Ce secteur se débat sous un certain nombre de contraintes nationales et internationales. Si nous voulons survivre aux tensions économiques et politiques actuelles, la communication et la coopération entre les pouvoirs publics et notre secteur sont essentielles.

Nous traitons dans notre mémoire des questions suivantes: la Loi sur les paiements anticipés pour le grain des Prairies, le marché intérieur, le paiement d'appoint, la recherche, les droits des phytogénéticiens et la Société du crédit agricole. Commençons par la Loi sur les paiements anticipés pour le grain des Prairies. Nous commencerons par lire le préambule de ce mémoire et éviterons ensuite de le répéter pour chacun des autres.